

UNIVERSITI TEKNOLOGI MARA

**SUMBANGAN ZAKAT TERHADAP
SEKTOR PENDIDIKAN DI NEGERI
PULAU PINANG PADA TAHUN 2015-
2016**

NOR JULIANA FITRAH BINTI HAZNAN

Kertas Imiah ini dikemukakan sebagai memenuhi
sebahagian daripada syarat bagi

Diploma Muamalat

**Fakulti Akademi Pengajian Islam Kontemporari
(ACIS)**

April 2017

DEKLARASI PENULIS

Saya mengaku bahawa segala yang diusahakan dalam kertas projek adalah bertetapan dengan peraturan pihak Universiti Teknologi MARA. Segala maklumat yang diperolehi adalah hasil usaha saya sendiri, kecuali ada yang dinyatakan sebagai rujukan. Latihan ilmiah ini tidak akan diberi sewenang-wenangnya kepada orang lain untuk ditiru tidak kira bagi sesi diploma atau apa-apa kualifikasi.

Dengan ini saya mengaku bahawa telah mengikut peraturan dan undang-undang yang ditetapkan bagi diploma Universiti Teknologi MARA. Mengawal selia perjalanan penyelidikan dan kajian.

Nama Pelajar : Nor Juliana Fitrah Binti Haznan
No. I.D pelajar : 2014541331
Program : Diploma Muamalat
Fakulti : Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS)
Tajuk Kertas Ilmiah : Sumbangan Zakat Terhadap Sektor Pendidikan di
Negeri Pulau Pinang Pada Tahun 2015-2016
Tandatangan Pelajar :
Tarikh : April 2017

ABSTRAK

Bantuan pendidikan merupakan salah satu bentuk bantuan terpenting kepada pelajar yang terdiri daripada golongan asnaf fakir dan miskin kerana pendidikan merupakan salah satu kaedah atau tiket penting yang dapat mengubah kehidupan dan mengeluarkan golongan ini daripada kepompong kemiskinan. Disebabkan oleh kepentingan pendidikan ini kepada pelajar yang merupakan daripada golongan asnaf fakir dan miskin, maka Pusat Urus Zakat giat memainkan peranan dalam menyalurkan dana zakat dalam bentuk bantuan pendidikan kepada para pelajar asnaf di negeri Pulau Pinang dan memastikan golongan pelajar ini mendapat peluang pendidikan dan berjaya seperti orang lain. Terdapat beberapa kes dilaporkan pada awal tahun 2013 termasuklah kes keciciran dalam pelajaran kerana gagal melunaskan yuran persekolahan. Kajian ini adalah secara kualitatif iaitu kajian dokumentasi yang menggunakan kaedah deduktif dan induktif dengan merujuk manual laporan zakat dan menemubual seorang pegawai zakat yang bernama En. Khairol Azhar. Hasil kajian mendapati bahawa PUZ ini telah pun melaksanakan pelbagai inisiatif dalam menawarkan bantuan kepada pelajar asnaf. Diharapkan kajian ini mampu memberikan gambaran bentuk bantuan zakat pendidikan yang diberi dan disediakan oleh pihak PUZ dalam membantu golongan ini mendapatkan peluang pendidikan sekaligus mendapat pekerjaan yang baik di masa hadapan yang turut menyumbang kepada pemerksaan ekonomi ummah.

Katakunci: Asnaf, Pelajar, Pendidikan, Pusat Urus Zakat

SENARAI JADUAL

Jadual	Tajuk	Muka Surat
Jadual 2.1	Jenis Skim dan Bentuk Bantuan Pendidikan oleh Institusi Zakat di Malaysia	39
Jadual 2.2	Skim dan bantuan zakat pendidikan di Negeri Pulau Pinang	44

SENARAI SINGKATAN

Singkatan

ACIS	Akademi Pengajian Islam Kontemporari
ADUN	Ahli Dewan Undangan Negeri
ASUZ	As-Sahabah Urus Zakat
IDIP	Institut Dakwah Islamiah Perkim
IKMAS	Institut Kemahiran Islam Malaysia Sarawak
ILD	Institute Leadership Development
IPTA	Institut Pengajian Tinggi Awam
IPTS	Institut Pengajian Tinggi Swasta
J/K	Jawatankuasa
JAINPP	Jambatan Agama Islam Pulau Pinang
KAFA	Kelas Agama Fardhu Ain
MAIN	Majlis Agama Islam
MAINPP	Majlis Agama Islam Negeri Pulau Pinang
MAIS	Majlis Agama Islam Selangor
PERDA	Pembangunan Ekonomi Lembaga Kemajuan Wilayah Pulau Pinang
PERKIM	Pertubuhan Kebajikan Islam Malaysia
PGK	Pendapatan Garis Kemiskinan